



TITAH DIRAJA

**KEBAWAH DULI YANG MAHA MULIA
SERI PADUKA BAGINDA YANG DI-PERTUAN AGONG**

SEMPENA

**MESYUARAT PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PADA

**11 MAC 2019 [ISNIN]
BERSAMAAN 4 REJAB 1440 HIJRAH**

**BERTEMPAT DI
BANGUNAN PARLIMEN, KUALA LUMPUR**

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ
السَّلَامُ عَلَيْكُمْ وَرَحْمَةُ اللَّهِ وَبَرَكَاتُهُ

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام
على اشرف الانبياء والمرسلين
وعلى اله وصحبه اجمعين
رب اشرح لي صدري ويسر لي امري
والحلل عقدة من لساني يفقهوا قولي

YANG DI-PERTUA DEWAN NEGARA, YANG DI-PERTUA DEWAN RAKYAT,
AHLI-AHLI DEWAN NEGARA DAN AHLI-AHLI DEWAN RAKYAT SEKALIAN.

ALHAMDULILLAH, BETA MEMANJATKAN KESYUKURAN KE HADRAT ALLAH SUBHANAHU WATA'ALA, KERANA DENGAN LIMPAN KURNIA DAN IZIN-NYA JUA DAPAT KITA BERSAMA-SAMA PADA HARI INI DALAM ISTIADAT PEMBUKAAN PENGGAL KEDUA, PARLIMEN KE-14. TERLEBIH DAHULU, BETA MERAKAMKAN SETINGGI-TINGGI PENGHARGAAN KE BAWAH DULI YANG MAHA MULIA SULTAN MUHAMMAD V SEPANJANG PEMERINTAHAN BAGINDA SEBAGAI YANG DI-PERTUAN AGONG XV. BETA BERSYUKUR KERANA DENGAN KEHENDAK DAN IZIN ALLAH SUBHANAHU WATA'ALA JUA, BETA TELAH DILANTIK SEBAGAI YANG DI-PERTUAN AGONG XVI. BETA BERIKRAR AKAN MENERUSKAN KESINAMBUNGAN PEMERINTAHAN YANG ADIL DAN SAKSAMA BERLANDASKAN PRINSIP RAJA BERPERLEMBAGAAN. SEMOGA AHLI-AHLI YANG BERHORMAT DAN RAKYAT JELATA BERSAMA-SAMA BETA UNTUK MEMELIHARA KESEJAHTERAAN DAN KEMAKMURAN NEGARA.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

2. BETA AMAT BERSYUKUR DENGAN KEAMANAN, KESEJAHTERAAN SERTA PENCAPAIAN NEGARA SECARA KESELURUHANNYA, HASIL DARIPADA TADBIR URUS NEGARA YANG BAIK. KEDUDUKAN EKONOMI DAN KEWANGAN MALAYSIA KEKAL KUKUH DAN BERDAYA SAING MESKIPUN BERHADAPAN DENGAN CABARAN KETIDAKTENTUAN EKONOMI TERMASUK KESAN KETEGANGAN PERDAGANGAN ANTARA AMERIKA SYARIKAT DAN REPUBLIK RAKYAT CHINA SERTA KEJATUHAN HARGA KOMODITI UTAMA. PADA TAHUN LALU, EKONOMI NEGARA TELAH BERKEMBANG SEBANYAK 4.7% DENGAN DIPACU OLEH PERBELANJAAN SEKTOR SWASTA, MANAKALA JUMLAH PERDAGANGAN PULA MENCATATKAN NILAI SEBANYAK RM1.9 TRILION DAN HUTANG LUAR NEGARA JUGA KEKAL TERURUS. DALAM HAL INI, BETA MENYAMBUT BAIK KAJIAN SEPARUH PENGGAL RANCANGAN MALAYSIA KESEBELAS DAN BELANJAWAN 2019 YANG TELAH MENGAMBIL KIRA ASPIRASI RAKYAT DAN CABARAN SEMASA SUPAYA MANFAAT PERTUMBUHAN EKONOMI DIRASAI OLEH SEGENAP LAPISAN MASYARAKAT. BETA MENYERU SEMUA PIHAK, KHUSUSNYA SEKTOR SWASTA AGAR BERGANDING BAHU DENGAN KERAJAAN UNTUK MEMBANGUNKAN EKONOMI NEGARA DAN SETERUSNYA MEMBAWA MALAYSIA MENJADI SEBUAH NEGARA YANG LEBIH DISEGANI DI PERSADA ANTARABANGSA.

3. KERAJAAN BETA SEDAR PENINGKATAN KOS SARA HIDUP MERUPAKAN ANTARA CABARAN DALAM MENINGKATKAN KESEJAHTERAAN RAKYAT. MENGAMBIL KIRA HAL INI, PELBAGAI INISIATIF TELAH DILAKSANAKAN DI SELURUH NEGARA UNTUK MEMBANTU RAKYAT TERMASUK MENUBUHKAN MAJLIS TINDAKAN SARA HIDUP NEGARA. DI SAMPING ITU, KERAJAAN JUGA AKAN MEMPERKUKUHKAN KERJASAMA STRATEGIK DENGAN SEKTOR SWASTA DAN BADAN BUKAN KERAJAAN DALAM ISU-ISU KEPENGGUNAAN SERTA MENINGKATKAN PENGUATKUASAAN KE ATAS PIHAK-PIHAK YANG MENGEKSPLOITASI HARGA DAN MENGAMBIL KEUNTUNGAN BERLEBIHAN.

4. PELBAGAI INISIATIF TURUT DILAKSANAKAN, ANTARANYA PENYELARASAN GAJI MINIMUM, PEMBERIAN BANTUAN SARA HIDUP, SUBSIDI BERSASAR, PROGRAM FOOD BANK SERTA PENINGKATAN KUALITI SISTEM PENYAMPAIAN KERAJAAN. RAKYAT HARUS YAKIN DENGAN PELBAGAI LANGKAH YANG DIAMBIL OLEH KERAJAAN BIARPUN KESANNYA MUNGKIN TIDAK SEGERA DIRASAI. RAKYAT JUGA PERLU REALISTIK DALAM MELETAKKAN HARAPAN KEPADA KERAJAAN BETA DAN TERUS BERUSAHA UNTUK MEMAJUKAN DIRI KE ARAH MENINGKATKAN KESEJAHTERAAN HIDUP. SEMESTINYA KERAJAAN BETA AKAN SENTIASA BERSAMA-SAMA RAKYAT DALAM MENGHARUNGI CABARAN INI.

5. DALAM ERA DUNIA TANPA SEMPADAN DAN KEPESATAN KEMAJUAN TEKNOLOGI, KEGIATAN JENAYAH CENDERUNG UNTUK MENINGKAT. HAL INI BUKAN SAHAJA BOLEH MENGGUGAT KESELAMATAN NEGARA MALAH BOLEH MENCETUSKAN KONFLIK SERANTAU DAN GLOBAL. BETA BERHARAP TAHAP KESELAMATAN DAN KESIAPSIAGAAN DALAM MENGHADAPI APA-APA JUA ANCAMAN HENDAKLAH TERUS DIPERKUKUHKAN DENGAN LEBIH BERKESAN.

6. PERKEMBANGAN GEOPOLITIK ANTARABANGSA JUGA SEMAKIN KOMPLEKS. BETA MENYAMBUT BAIK USAHA KERAJAAN MEMPERKENALKAN KERANGKA DASAR LUAR MALAYSIA BAHARU DAN INISIATIF-INISIATIF UNTUK TERUS MEMELIHARA DAN MEMPERTINGKAT HUBUNGAN BAIK DENGAN NEGARA-NEGARA DI SELURUH DUNIA TANPA KOMPROMI TERHADAP ISU-ISU KEDAULATAN NEGARA. BETA JUGA MENYOKONG DASAR LUAR NEGARA YANG TERUS MEMPERJUANGKAN NASIB GOLONGAN YANG DITINDAS DI SELURUH DUNIA.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

7. KEJATUHAN HARGA KOMODITI KEBELAKANGAN INI MEMBERIKAN KESAN KEPADA PEKEBUN-PEKEBUN KECIL DI SELURUH NEGARA. SEBAGAI USAHA MENANGANI CABARAN INI, KERAJAAN BETA AKAN TERUS MELAKSANAKAN LANGKAH-LANGKAH BAGI MERINGANKAN BEBAN MEREKA YANG TERLIBAT TERMASUK MEMPERGIATKAN LAGI PENYELIDIKAN DAN PEMASARAN INDUSTRI HILIRAN AGRIKOMODITI, PENGGUNAAN BIO BAHAN API, PENEROKAAN PASARAN-PASARAN BAHARU DAN BEKERJASAMA

DENGAN NEGARA-NEGARA PENGELUAR LAIN BAGI MENSTABILKAN HARGA KOMODITI BERKENAAN DI PASARAN ANTARABANGSA. DI SAMPING ITU, PEKEBUN-PEKEBUN KECIL DI SELURUH NEGARA DISARAN MEMPELBAGAIKAN TANAMAN MEREKA SERTA MENEROKA PELUANG TANAMAN-TANAMAN BARU YANG DAPAT MEMBERIKAN PULANGAN YANG LEBIH BAIK AGAR KESAN KEJATUHAN HARGA KOMODITI INI DAPAT DIKURANGKAN. BETA JUGA INGIN MENYERU KERAJAAN UNTUK MENGAMBIL LANGKAH-LANGKAH STRATEGIK BAGI MENANGANI HALANGAN PERDAGANGAN KE ATAS MINYAK SAWIT DAN PRODUK-PRODUK BERASASKAN SAWIT KHUSUSNYA OLEH NEGARA-NEGARA EROPAH.

8. KERAJAAN BETA AKAN TERUS MEMBANGUNKAN SEKTOR AGROMAKANAN BUKAN SETAKAT UNTUK MENJAMIN BEKALAN MAKANAN MALAH UNTUK MENINGKATKAN EKSPORT NEGARA. BETA JUGA SUKACITA NEGARA KINI DILIHAT SEBAGAI MODEL DALAM PEMBANGUNAN INDUSTRI HALAL, YANG MANA IA MERUPAKAN ANTARA KOMPONEN PENYUMBANG KEPADA EKONOMI DENGAN NILAI EKSPORT BERJUMLAH RM43.4 BILION. DALAM HAL INI, BETA PERCAYA PELAN INDUK INDUSTRI HALAL 2.0 AKAN TERUS MEMPERKUKUHKAN INDUSTRI HALAL NEGARA DI PERINGKAT NASIONAL DAN ANTARABANGSA.

9. KERAJAAN BETA AKAN TERUS BERUSAHA UNTUK MENINGKATKAN KESEJAHTERAAN RAKYAT LUAR BANDAR, ORANG ASAL SABAH DAN SARAWAK SERTA MASYARAKAT ORANG ASLI DENGAN MENGAMBIL PENDEKATAN YANG MENYELURUH MELIPUTI PEMBANGUNAN EKONOMI, MODAL INSAN DAN INFRASTRUKTUR. DI SAMPING ITU, PEMBANGUNAN WILAYAH YANG LEBIH SEIMBANG DAN INKLUSIF JUGA AKAN DIBERI TUMPUAN AGAR DAPAT MENGURANGKAN JURANG PEMBANGUNAN ANTARA NEGERI-NEGERI SERTA KAWASAN BANDAR DAN LUAR BANDAR.

10. KESEJAHTERAAN RAKYAT DI BANDAR TURUT DITITIKBERATKAN MELALUI PEMBINAAN LEBIH BANYAK RUMAH MAMPU MILIK, PENINGKATAN JALINAN DAN KUALITI SISTEM PENGANGKUTAN AWAM SERTA KEMUDAHAN JALUR LEBAR DI BAWAH PELAN GENTIAN OPTIK DAN KESALINGHUBUNGAN NEGARA.

11. BAGI MEMACU SEKTOR PERUMAHAN NEGARA SECARA MENYELURUH, SISTEMATIK DAN CEKAP, KERAJAAN BETA SEDANG MELAKSANAKAN DASAR PERUMAHAN NEGARA 2018-2025. DASAR INI ANTARA LAIN MENSASARKAN PENYEDIAAN TEMPAT TINGGAL YANG MAMPAN, BERDAYA HUNI, BERKUALITI DAN INKLUSIF SERTA MAMPU DIMILIKI OLEH RAKYAT. DASAR PERUMAHAN MAMPU MILIK NEGARA PULA MENJADI GARIS PANDUAN BAGI PEMBANGUNAN RUMAH MAMPU MILIK DI BAWAH KATEGORI PERUMAHAN AWAM YANG DIBANGUNKAN OLEH KERAJAAN PERSEKUTUAN, KERAJAAN NEGERI TERMASUK PIHAK SWASTA. TUMPUAN AKAN JUGA DIBERIKAN DALAM USAHA UNTUK MENDAYA KOMUNITI MELALUI DASAR KOMUNITI NEGARA BAGI MEWUJUDKAN RASA KEPUNYAAN SERTA PRIHATIN TERHADAP HARTA BENDA DAN FASILITI AWAM YANG DIKONGSI BERSAMA.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

12. SISTEM PENGANGKUTAN YANG EFISIEN MERUPAKAN TULANG BELAKANG KEPADA PERTUMBUHAN EKONOMI DAN PEMBANGUNAN SOSIAL NEGARA. JUSTERU, KERAJAAN AKAN TERUS MENGGANDAKAN USAHA DALAM MENYEDIAKAN RANGKAIAN PENGANGKUTAN YANG MAMPAN, INKLUSIF, CEKAP DAN SELAMAT. SEBAGAI LANGKAH PROAKTIF, KERAJAAN TELAH MENUBUHKAN MAJLIS PENGANGKUTAN KEBANGSAAN, MAJLIS PERKAPALAN DAN PELABUHAN KEBANGSAAN DAN MAJLIS KONSULTASI PENERBANGAN NEGARA UNTUK MEMBOLEHKAN NEGARA TERUS BERDAYA SAING DI PERINGKAT GLOBAL.

13. KERAJAAN BETA MEMBERI JAMINAN BAHAWA KESEJAHTERAAN SOSIAL RAKYAT TERUTAMA GOLONGAN KANAK-KANAK, WANITA, WARGA EMAS DAN ORANG KURANG UPAYA AKAN TERUS DIBERI PEMBELAAN. PADA MASA YANG SAMA, SEMUA PIHAK TERUTAMANYA SEKTOR SWASTA DAN BADAN BUKAN KERAJAAN HENDAKLAH BERSAMA-SAMA MEMPERKUKUH JARINGAN KESELAMATAN SOSIAL DAN MELINDUNGI GOLONGAN MUDAH TERJEJAS. BETA JUGA MENGALU-ALUKAN USAHA KERAJAAN UNTUK MEMPERKASAKAN GOLONGAN ORANG KURANG UPAYA MELALUI PELAN INDUK AKSESIBILITI DAN POLISI INKLUSIF SEPERTI DASAR SIFAR PENOLAKAN.

14. BETA BERHARAP SEMUA PIHAK MENGAMBIL BERAT TERHADAP KEPENTINGAN PEMELIHARAAN DAN PEMULIHARAAN ALAM SEKITAR BAGI MENGELAKKAN BENCANA SERTA KEHILANGAN NYAWA DAN HARTA BENDA. SELAIN ITU, KESEDARAN TERHADAP KEBERSIHAN PERSEKITARAN AMAT PENTING BAGI MENINGKATKAN KUALITI HIDUP RAKYAT SERTA MENJAMIN DAYA SAING DAN KEMAMPANAN SEKTOR PELANCONGAN NEGARA BAGI MENJAYAKAN TAHUN MELAWAT MALAYSIA 2020.

15. KEMAJUAN DAN KESEJAHTERAAN NEGARA BERKAIT RAPAT DENGAN TAHAP KESIHATAN RAKYAT. BAGI MENCAPAI MAKSUD TERSEBUT, KERAJAAN BETA AKAN MENGUKUHKAN LAGI PENYAMPAIAN PERKHIDMATAN KESIHATAN SEDIA ADA DENGAN MEMPERTINGKAT FASILITI KESIHATAN SERTA MEMPERKENALKAN SKIM SARINGAN DAN PERLINDUNGAN KEPADA GOLONGAN B40. OLEH ITU, BETA BERHARAP AGAR RAKYAT BERPENDAPATAN RENDAH MAMPU MENGAkses PERKHIDMATAN PENJAGAAN KESIHATAN YANG LEBIH BAIK, SELARAS DENGAN TUNTUTAN MAQASID SYARIAH YANG MENEKANKAN PENJAGAAN NYAWA, AKAL DAN KETURUNAN. DALAM PADA ITU, BETA BERHARAP GAYA HIDUP BERSUKAN DAN BEREKREASI TERUS DIGALAKKAN DI SEMUA PERINGKAT UNTUK MEMBINA MALAYSIA YANG SIHAT DAN CERGAS.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

16. RAKYAT HARI INI BUKAN SAHAJA MAHUKAN PEMBANGUNAN BAHKAN SEBUAH KERAJAAN YANG BERSIH, TELUS, BERTANGGUNGJAWAB SERTA MENDAULATKAN UNDANG-UNDANG UNTUK MEMBAWA NEGARA KE TAHAP YANG LEBIH BAIK. RAKYAT JUGA MAHU KERAJAAN YANG MENDENGAR PANDANGAN DAN ASPIRASI MEREKA. MAKA, ADALAH WAJAR PEMIMPIN-PEMIMPIN MENGAMBIL KIRA TUNTUTAN TERSEBUT SEMASA MERANGKA SEBARANG DASAR DAN PROGRAM.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

17. PENDIDIKAN YANG BERKUALITI ADALAH PENTING SEBAGAI EJEN PERUBAHAN BAGI MERAPATKAN JURANG SOSIOEKONOMI DALAM MASYARAKAT. BETA MENYERU SEMUA PIHAK MENCETUSKAN IDEA DAN MENGGEMBLENG TENAGA BAGI MEMPERKASAKAN SISTEM PENDIDIKAN

NEGARA UNTUK MELAHIRKAN MODAL INSAN YANG BERILMU, BERKEMAHIRAN DAN BERSAHSIAH TINGGI SEIRING DENGAN DASAR INDUSTRY4WRD (INDUSTRY FORWARD) BAGI MEMACU INDUSTRI NEGARA AGAR LEBIH BERDAYA SAING DALAM ERA REVOLUSI PERINDUSTRIAN KEEMPAT. KERAJAAN BERTAMBAH MENJADIKAN MALAYSIA SEBAGAI HUB PENDIDIKAN GLOBAL DENGAN TERUS MEMPERKASAKAN PROGRAM SAINS, TEKNOLOGI, KEJURUTERAAN DAN MATEMATIK ATAU STEM, SERTA PENDIDIKAN TEKNIKAL DAN LATIHAN VOKASIONAL ATAU TVET. KERAJAAN BETA JUGA AKAN MEMBANGUNKAN BIDANG-BIDANG STRATEGIK TERMASUK ROBOTIK DAN KECERDASAN BUATAN YANG MAMPU MENJANA KEKAYAAN BAHARU UNTUK NEGARA. KERJASAMA DENGAN PIHAK INDUSTRI AKAN DIGEMBLENG BAGI MELAHIRKAN MODAL INSAN BERKUALITI, BERDAYA SAING DAN MAMPU MEMENUHI KEPERLUAN INDUSTRI MASA HADAPAN.

18. BETA BERHARAP KERAJAAN AKAN MENERUSKAN PROGRAM-PROGRAM UNTUK MENAMBAH BILANGAN USAHAWAN, PEREKACIPTA SERTA PENCETUS INOVASI YANG MAMPU MENCIPTA KEKAYAAN BAHARU. DALAM PADA ITU, PERUSAHAAN KECIL DAN SEDERHANA PERLU MENINGKATKAN PRODUKTIVITI SERTA MENGGUNAKAN TEKNOLOGI TERKINI DAN AUTOMASI UNTUK BERGANJAK KEPADA RANTAIAN NILAI YANG LEBIH TINGGI SUPAYA MAMPU BERSAING DI PERINGKAT GLOBAL. PADA MASA YANG SAMA, KERAJAAN BETA AKAN MEREFORMASI UNDANG-UNDANG BURUH BAGI MEMASTIKAN IA MEMATUHI STANDARD ANTARABANGSA DI SAMPING MENAMBAH BAIK ASPEK PERLINDUNGAN KE ATAS PEKERJA. LIPUTAN JARINGAN KESELAMATAN SOSIAL AKAN DIPERLUAS KEPADA GOLONGAN YANG BEKERJA SENDIRI DAN SURU RUMAH BAGI MEMASTIKAN KEBAJIKAN MEREKA TERPELIHARA.

19. SESUNGGUHNYA PEMBANGUNAN BELIA PENTING UNTUK MELAHIRKAN PEMIMPIN MASA HADAPAN YANG DAPAT MEMBINA NEGARA YANG GEMILANG DAN BERWIBAWA. KE ARAH ITU, BETA MENGALU-ALUKAN PELAKSANAAN PROGRAM SEKOLAH PEMIMPIN MASA HADAPAN BAGI MENINGKATKAN JATI DIRI DAN DAYA KEPIMPINAN ANAK MUDA YANG BERPOTENSI.

20. DALAM KITA MENGEJAR KEMAJUAN, INTEGRITI DAN NILAI-NILAI MURNI HENDAKLAH TERUS DITITIKBERATKAN. BETA MAHU GEJALA RASUAH TERUS DIPERANGI KERANA RASUAH MEMBEBANKAN RAKYAT DAN MERUNTUHKAN ASAS SESEBUAH NEGARA BETA SUKA MENZAHIRKAN PENGHARGAAN ATAS USAHA KERAJAAN MEMPERKENALKAN PELAN ANTI RASUAH NASIONAL DAN MENGGUBAL UNDANG-UNDANG BERKAITAN UNTUK MEMPERKUKUHKAN TADBIR URUS DAN DIHARAP DAPAT MEMPERBAIKI KEDUDUKAN NEGARA DALAM INDEKS PERSEPSI RASUAH.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

21. PELBAGAI USAHA TELAH DILAKUKAN UNTUK MEMPERKUKUH PERPADUAN RAKYAT BERBILANG KAUM DI NEGARA INI. DALAM HAL INI, SERUAN-SERUAN PERPADUAN HENDAKLAH TIDAK TINGGAL SEBAGAI SLOGAN SEMATA-MATA. SEBALIKNYA, SEMANGAT PERPADUAN DAN USAHA PERLU BENAR-BENAR DISUBURKAN DENGAN IKHLAS DAN DIHARGAI. BETA MENYERU SEMUA PIHAK UNTUK MENJUNJUNG KELUHURAN PERLEMBAGAAN, TERUTAMANYA YANG MENYENTUH SISTEM DEMOKRASI BERPARLIMEN, RAJA BERPERLEMBAGAAN, KEDUDUKAN ISLAM SEBAGAI AGAMA PERSEKUTUAN TETAPI AGAMA-AGAMA LAIN BOLEH DIAMALKAN DENGAN AMAN DAN DAMAI SERTA BAHASA MELAYU SEBAGAI BAHASA KEBANGSAAN. TINDAKAN TEGAS HENDAKLAH DIAMBIL TERHADAP PERBUATAN YANG BOLEH MENJEJASKAN PERPADUAN DAN KEHARMONIAN NEGARA.

22. BETA PERCAYA KEDUDUKAN ISLAM SEBAGAI AGAMA PERSEKUTUAN PERLU DIFAHAMI DENGAN SEDALAM-DALAMNYA OLEH SETIAP WARGANEGARA TANPA MENGIRA BANGSA DAN AGAMA. ISLAM BUKAN SEKADAR SEBUAH AGAMA YANG EKSKLUSIF UNTUK KUMPULAN TERTENTU, MALAH IA MERUPAKAN CARA HIDUP YANG UNIVERSAL DAN MEMBAWA RAHMAT BUAT SEKALIAN ALAM. BETA AMAT MENYOKONG USAHA KERAJAAN UNTUK MEMPROMOSIKAN NILAI DAN BUDAYA ISLAM MELALUI PENDEKATAN RAHMATAN LIL ALAMIN DAN MAQASID SYARIAH BERDASARKAN AJARAN ISLAM YANG SEBENAR YANG DITERJEMAHKAN MELALUI TINGKAH LAKU DAN KEPERIBADIAN UNGGUL RAKYAT MALAYSIA

DAN SETERUSNYA MENJADI MODEL MALAYSIA IAITU MODEL NEGARA ISLAM BERBILANG KAUM YANG BOLEH DICONTOHI DUNIA LUAR. DALAM MEMPERKUKUH AJARAN ISLAM DI NEGARA INI, AGAMA-AGAMA LAIN PERLU DIHORMATI DEMI KEHARMONIAN DAN KESEJAHTERAAN HIDUP KITA SEMUA.

23. PENGARUH MEDIA, TERUTAMA PENGGUNAAN MEDIA SOSIAL SECARA TIDAK BERTANGGUNGJAWAB BOLEH MENGANCAM NILAI-NILAI MURNI YANG BERLANDASKAN AGAMA DAN PRINSIP MORAL MASYARAKAT. SUNGGUHPUN KERAJAAN BETA MERAIKAN KETERBUKAAN DAN KEBEBASAN BERSUARA, ADALAH PENTING KEBEBASAN INI DIPRAKTIKKAN DALAM LINGKUNGAN UNDANG-UNDANG DAN NORMA KEHIDUPAN BERMASYARAKAT. PADA MASA YANG SAMA, AGENSI-AGENSI PENGUAT KUASA HENDAKLAH BERTINDAK TEGAS KE ATAS SEBARANG SEBARAN MEDIA SOSIAL YANG MELANGGAR UNDANG-UNDANG.

AHLI-AHLI YANG BERHORMAT,

24. PADA TAHUN INI PARLIMEN MALAYSIA AKAN MENYAMBUT ULANG TAHUN KE-60. BETA BERHARAP SEMUA PIHAK MENJUNJUNG PRINSIP DEMOKRASI BERPARLIMEN AGAR IA TERUS SUBUR DAN UTUH. BETA MENYERU AHLI-AHLI YANG BERHORMAT AGAR TERUS MEMELIHARA, MELINDUNGI DAN MEMPERTAHANKAN KETINGGIAN PERLEMBAGAAN PERSEKUTUAN TANPA KOMPROMI. SEMATKANLAH KEPENTINGAN RAKYAT DI HATI SERTA BERBAHASLAH SECARA TERTIB DAN BERHEMAH DI DEWAN YANG MULIA INI.

25. BETA MENGHARGAI SUMBANGAN, JASA DAN PENGORBANAN SEMUA ANGGOTA PERKHIDMATAN AWAM, ANGKATAN TENTERA MALAYSIA, POLIS DIRAJA MALAYSIA, AGENSI-AGENSI PENYELAMAT DAN PERTAHANAN AWAM SERTA RAKYAT JELATA YANG TELAH MENYUMBANG KEPADA KEMAKMURAN, KESELAMATAN DAN KEDAULATAN NEGARA. TERUSKAN USAHA DAN KOMITMEN TERSEBUT BAGI MEMASTIKAN PEMBANGUNAN DAN KEMAJUAN NEGARA DIKECAPI OLEH SEMUA RAKYAT.

26. AKHIR TITAH, BETA DAN PERMAISURI AGONG BERDOA SEMOGA MALAYSIA SERTA RAKYATNYA AKAN TERUS DIBERKATI DAN DIANUGERAHAI ALLAH SUBHANAHU WATA'ALA DENGAN TAUFIK DAN HIDAYAH, AMAN SENTOSA SERTA HIDUP BERSATU PADU DI BAWAH LINDUNGAN-NYA.

SEKIAN

وبالله التوفيق والهداية والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته